
Iva Ellrodt: Doma na obou stranách hranice 

Pro Ivu Ellrodt je česko-německé pohraničí domovem i životním stylem. Pochází z Aše, žije 

ale se svou česko-německou rodinou v Bavorsku. I proto jsou pro ni základem dobrých 

přeshraničních vztahů hlavně osobní kontakty, přátelství, pro která státní hranice nejsou 

překážkou.  

„Do paměti se mi vrylo setkání s panem Güntherem Jubou a jeho ženou, kteří mě srdečně 

přivítali u sebe doma a zasvětili mě do světa česko-německé spolupráce na Chebsku,“ 

vzpomíná Ellrodt na to, co jí přinesla roční zkušenost s projektem Rok na hranici. „Odnesla 

jsem si ze setkání potvrzení o tom, že přeshraniční spolupráce funguje, když je založená na 

konkrétních přátelstvích,“ míní. Juba, který je dlouholetým organizátorem česko-německých 

Stammtischů, získal v loňském roce za svůj přínos česko-německé spolupráci cenu starosty 

Chebu. 

Sama Ellrodt se zaměřila hlavně na proopojování aktérů působících v sociální oblasti. 

„Příkladem jsou dílny Joker v Chebu a dílny ArzWerk v Arzbergu,“ míní. Obě organizace 

pomáhají lidem se zdravotním postižením získat pracovní uplatnění. „Na konci dubna se 

konalo společné setkání. S klienty obou klubů jsme se sešli v Chebu, prošli jsme se po městě, 

podívali se na památky a dali si společný oběd,“ vypráví Ellrodt. 

Mladá Češka sama také hraje divadlo. Síť kontaktů, které získala díky této životní vášni, 

uplatnila i v projektu. „Pomáhala jsem navázat spolupráci třeba mezi Západočeským divadlem 

v Chebu a divadelem Rosenthal v bavorském Selbu,“ popisuje. Díky širokému zaměření se jí 

podařilo oslovit například i spolky skateboardistů nebo fotokluby. „Český a německý fotoklub 

se sešli na Andělské hoře. Byla to procházka spojená s focením, na konci si všichni opekli 

buřty. I když všichni neuměli německy, nakonec se nějak u táboráku přece jen domluvili,“ míní. 

A další výlety budou následovat. 

„Náš pohraniční region nejvíce potřebuje aktivní a schopné jedince z nejrůznějších oblastí, 

kteří by měli dostatek času a chuti převzít odpovědnost za organizaci přeshraničních aktivit,“ 

míní Ellrodt. Zdůrazňuje přitom, že nezbytným předpokladem je i to, aby tito lidé měli dobré 

informace o možnostech financování česko-německých projektů. Předávat je proto patřilo k 

jejím úkolům během uplynulého roku, podobně jako pomoc překonávat jazykovou bariéru. 

S oficiálním koncem projektu Rok na hranici pro Ivu Ellrodt nic nekončí. „Jsem nadále aktivní 

v oblasti česko-německé spolupráce, je to můj život. Konkrétně mě naplňuje činnost v česko-

bavorské přeshraniční síti Čojč, která pořádá česko-německé divadelní projekty pro mládež,“ 

vysvětluje. 

A co by doporučila návštěvníkům, kteří do Ašska nebo Horních Frank zavítají? „Za zmínku 

stojí Festival-Mediaval v Selbu/Aši a mnoho událostí pořádaných v rámci Česko-německých 

týdnů přátelství,“ uzavírá Ellrodt.   

napsala Helena Truchlá 


